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Rada Powiatu Wołowskiego 
Radni-Sesja 

Protokół nr XLVII/22 

XLVII Sesja w dniu 29 marca 2022  

Obrady rozpoczęto 29 marca 2022 o godz. 14:30, a zakończono o godz. 16:47 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 17 członków. 

Obecni: 

1. Stanisław Borkowski  

2. Janusz Dziarski  

3. Artur Fojt  

4. Michał Gołąb  

5. Bartosz Granat  

6. Jarosław Iskra  

7. Stanisław Jastrzębski  

8. Kamil Jeżyna  

9. Janusz Kawalec 

10. Wacław Kwiek  

11. Maciej Nejman 

12. Kazimierz Pakulski 

13. Zbigniew Posacki  

14. Zbigniew Skorupa  

15. Józef Szumilas  

16. Urszula Wojtyło 

17. Anna Wróbel  

Ponadto obecni: 

p. Beata Sadowska – Skarbnik Powiatu Wołowskiego. 

p. Artur Michałuszek – kandydat na Skarbnika Powiatu. 

p. Robert Stępień – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Wołowie.  

p. Małgorzata Tkaczyk - Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 

Wołowie (PCPR). 

 

1. Otwarcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady otworzył XLVII Sesję Rady Powiatu Wołowskiego oraz zarządził 

sprawdzenie kworum.  

 

Przewodniczący stwierdził, iż w posiedzeniu uczestniczy 16 Radnych. Nieobecny jeden 

radny. Rada Powiatu jest zdolna do podejmowania decyzji 

 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem do Radnych o przedstawienie uwag do 

proponowanego porządku obrad. 
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Wobec braku głosów przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie proponowanego porządku obrad.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Michał Gołąb , Bartosz Granat , Jarosław 

Iskra , Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej 

Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , Józef Szumilas , Urszula Wojtyło, Anna 

Wróbel  

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Skorupa  

 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Michał Gołąb , Bartosz Granat , Jarosław 

Iskra , Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej 

Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , Józef Szumilas , Anna Wróbel  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Urszula Wojtyło 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Skorupa  

 

4. Wnioski i oświadczenia obywatelskie. 

 

Wobec braku uwag przystąpiono do kolejnego punktu. 

 

5. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie określenia zadań, na które 

przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

w 2022 r. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
p. Robert Stępień przestawił projekt uchwały w części dotyczącej rehabilitacji zawodowej. 

  

p. Małgorzata Tkaczyk przestawiła projekt uchwały w części dotyczącej rehabilitacji 

społecznej zadania realizowanego przez PCPR w Wołowie. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska przedstawił 

pozytywną opinię do projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej przedstawił pozytywną opinię do 

projektu uchwały. 

Wobec braku głosów przystąpiono do glosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie określenia zadań, na które 

przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

w 2022 r.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Michał Gołąb , Bartosz Granat , Jarosław 

Iskra , Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej 

Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , Józef Szumilas , Urszula Wojtyło, Anna 

Wróbel  

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Skorupa  

 

6. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie zmiany uchwały nr 

XLIV/228/21 Rady Powiatu Wołowskiego w sprawie budżetu Powiatu Wołowskiego na 2022 

rok z uwzględnieniem autopoprawek. 

 

p. Beata Sadowska przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Szczegóły zawarte w 

projekcie uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska przedstawił 

pozytywną opinię do projektu uchwały.  

 

Wobec braku głosów przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie zmiany uchwały nr 

XLIV/228/21 Rady Powiatu Wołowskiego w sprawie budżetu Powiatu Wołowskiego na 2022 

rok z uwzględnieniem autopoprawek.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Michał Gołąb , Bartosz Granat , Jarosław 

Iskra , Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej 

Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , Józef Szumilas , Urszula Wojtyło, Anna 

Wróbel  
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NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Skorupa  

 

7. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej. 

 

p. Beata Sadowska przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Szczegóły zawarte w 

projekcie uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska przedstawił 

pozytywną opinię do projektu uchwały.  

 

Wobec braku głosów przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Michał Gołąb , Bartosz Granat , Jarosław 

Iskra , Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej 

Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , Józef Szumilas , Urszula Wojtyło 

BRAK GŁOSU (1) 

Anna Wróbel  

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Skorupa  

 

Przewodniczący zarządził sprawdzenie kworum. Stwierdził, iż w obradach uczestniczy 16 

radnych.  

 

8. Wniosek Starosty w sprawie odwołania Skarbnika Powiatu Wołowskiego. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
 

Starosta Janusz Dziarski przedstawił wniosek Starosty o odwołanie Skarbnika Wołowskiego. 

Zwrócił się do Rady Powiatu o przychylenie się do wniosku. 

 

Przewodniczący Rady nadmienił, iż wniosek zostanie poddany głosowaniu. 

 

p. Beata Sadowska podziękowała Starostom, Wicestarostom, członkom Zarządu Powiatu oraz 

Dyrektorom, Kierownikom, pracownikom Starostwa za wieloletnią współpracę. Szczególne 

podziękowania skierowała do pracowników Wydziału Finansów i Budżetu Starostwa.  

 

p. J. Szumilas podziękował p. Skarbnik za oddaną pracę na rzecz Powiatu, za profesjonalizm 

oraz życzliwość. 
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p. Kamil Jeżyna jako Przewodniczący Komisji  Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i 

Środowiska podziękował p. Skarbnik za pracę.  

 

p. Stanisław Jastrzębski w imieniu własnym oraz Klubu Koalicja Samorządowa podziękował 

p. Skarbnik za współpracę, profesjonalizm oraz wysoką kulturę osobistą. 

 

p. Janusz Dziarski podziękował p. Skarbnik za współpracę. 

 

Przewodniczący zarządził sprawdzenie kworum. Stwierdził, iż 17 radnych uczestniczy w 

posiedzeniu.  

 

Głosowano w sprawie: 
Wniosek Starosty w sprawie odwołania Skarbnika Powiatu Wołowskiego.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Michał Gołąb , Bartosz Granat , Jarosław 

Iskra , Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , Janusz Kawalec, Maciej Nejman, Kazimierz 

Pakulski, Zbigniew Posacki , Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , Urszula Wojtyło, Anna 

Wróbel  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Wacław Kwiek  

 

9. Wniosek Starosty w sprawie powołania Skarbnika Powiatu Wołowskiego. 

 

p. Starosta przedstawił wniosek Starosty o powołanie Skarbnika Powiatu Wołowskiego. 

Przedstawił kandydata na Skarbnika Powiatu Wołowskiego p. Artura Michałuszka. Zwrócił 

się do Rady o przychylenie się do wniosku.  

 

p. Artur Michałuszek przedstawił swoją kandydaturę na stanowisko Skarbnika Powiatu 

Wołowskiego wskazując zdobyte kwalifikacje oraz doświadczenie.  

 

p. Bartosz Granat zwrócił się z zapytaniem, czy kandydat mógłby ocenić szanse/zagrożenia 

zw. z konstrukcją budżetu, które mogą się pojawić? 

 

p. Artur Michałuszek, kandydat na Skarbnika Powiatu – w odpowiedzi odniósł się do 

regulacji związanych z wprowadzeniem Polskiego Ładu w zakresie podatkowym i ryzyka w 

przeszacowaniu lub niedoszacowaniu udziału w podatku dochodowym od osób fizycznych. 

Nadto inflacja, która jest na poziomie 10 % przekłada się na udziały w podatku. 

Konsekwencją inflacji jest presja płacowa. Dalej planowany wzrost wynagrodzeń dla 

nauczycieli przy subwencji oświatowej, która nie pokrywa realnych kosztów. 

 

Głosowano w sprawie: 
Wniosek Starosty w sprawie powołania Skarbnika Powiatu Wołowskiego. 

 

 



6 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Michał Gołąb , Bartosz Granat , Jarosław 

Iskra , Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej 

Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , 

Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

 

Skarbnik Powiatu Artur Michałuszek podziękował Radzie Powiatu za przyjęcie jego 

kandydatury.  

 

10. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i działalności Zarządu między 

sesjami. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
p. Janusz Dziarski przedstawił aktualną sytuację uchodźców z Ukrainy znajdujących się na 

terenie Powiatu Wołowskiego. Nadmienił o związanych z tą sprawa zdalnych spotkaniach z 

Wojewodą Dolnośląskim.  

Dodał, że Powiat odebrał stację diagnostyczną przy CKZiU w Wołowie, która został 

zmodernizowana.  

 

p. Maciej Nejman odniósł się do uchwały Zgrom.Wspólników Powiatowego Centrum 

Medycznego Sp. z o.o. w Wołowie (dalej PCM) o przeniesieniu oddziału wewnętrznego do 

Brzegu Dolnego. Gmina Wińsko wycofała się z PCM, za chwilę Gmina Wołów opuści spółkę 

PCM. Burmistrz Wołowa to zapowiadał. Zapytał, czy Powiat jest przygotowany finansowo 

poprowadzić spółkę PCM wspólnie z Gminą Brzeg Dolny? 

Czy Starosta wziął pod uwagę procedowaną ustawę w sprawie szpitalnictwa? 

 

p. Janusz Dziarski - odnośnie zasadności przeniesienia oddziału wewnętrznego do szpitala w  

Brzegu Dolnym wskazał, iż wielokrotnie było to omawiane przez Prezesa PCM, lekarzy etc. 

Zwrócił się o zastanowienie się, czy zależy nam na istnieniu szpitala, czy zaspokojeniu 

potrzeb samorządowców. Dodał, iż Gmina Wołów nie wpłaciła środków na 

dokapitalizowanie spółki PCM, zrobił to Powiat Wołowski o oraz Gmina Brzeg Dolny. 

 

p. Urszula Wojtyło zapytała jak długo funkcjonował oddział covidowy w PCM i jakie było 

finansowanie?  

W jaki sposób zostanie zagospodarowany budynek PCM po przeniesieniu oddziału  

wewnętrznego z Wołowa do Brzegu Dolnego? 

Ile dostępnych jest miejsc pobytu organizowanych przez Powiatu dla uchodźców z Ukrainy? 

Jakie klasy będą funkcjonowały, czy będą oddziały przygotowawcze dla uchodźców z 

Ukrainy?  

Jak wygląda współpraca Starostwa z JST w zakresie pomocy uchodźcom?  

Czy dzieci z Ukrainy są wyposażane w pomoce, artykuły szkolne, niezbędną odzież etc.? 

Ile środków zostało przeznaczane na wyposażenie uczniów uchodźcom z Ukrainy? W jaki 

sposób Powiat pomaga?  

Jak Wydział Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych oraz Biuro Promocji wspiera 

nabór do szkół? 
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Z jakich środków będzie finansowany wkład własny w związku ze złożonym wnioskami  na 

remont dróg powiatowych w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji 

Strategicznych? 

 

p. Janusz Dziarski (Ad Vocem) odparł, iż ostatecznym sprawozdaniem fin. PCM nie 

dysponuje. Przedstawił dane liczbowe dot. ulokowania uchodźców w poszczególnych 

gminach w powiecie wołowskim. Odniósł się do organizacji nauki dla uchodźców, nadmienił 

iż będą utworzone oddziały przygotowawcze. Powiat współpracuje w tej sprawie z gminami.  

 

p. Katarzyna Fęglerska przedstawiła aktualną sytuację związaną ze współpracą z dyrektorami 

szkół w zakresie pomocy uczniom z Ukrainy. Dodała, iż otwarcie oddziałów 

przygotowawczych planowane jest w Zespole Szkół Zawodowych w Brzegu Dolnym oraz w  

Liceum Ogólnokształcącym im. M. Kopernika w Wołowie. Odnośnie pomocy uczniom z 

Ukrainy były organizowane zbiórki. Prace dot. przygotowania promocji szkół powiatowych 

są w toku. Przygotowywane są materiały promocyjne. 

 

p. Stanisław Jastrzębski odniósł się do planowanego wyjścia Gminy Wołów ze spółki PCM  i 

ryzyka jej likwidacji. Gmina Wołów niewiele wpłaca na spółkę PCM. Gmina Brzeg Dolny 

mogłaby wystąpić i Powiat byłby jedynym udziałowcem PCM i wtedy Rada Powiatu  

decydowałaby o kształcie spółki, zabezpieczeniu finansowych i zadaniach do realizacji. 

Nadmienił, iż może lepszym rozwiązaniem byłoby, gdyby Powiat był jedyny właścicielem 

PCM. Odniósł się do pytania p. U. Wojtyło w sprawie wkładu własnego Powiatu w 

kontekście złożonych wniosków w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład: Program 

Inwestycji Strategicznych, wskazując iż samorządy gminne winne wspierać te projekty, jeżeli 

budżet Powiatu nie będzie w stanie zapewnić wkładu własnego. Dodał, by nie powtórzyła się 

sytuacja z partycypacją w kosztach budowy chodnika w kierunku Uskorza. Deklaracja Gminy 

Wołów była, partycypacji w kosztach już nie. Należy trzymać się ustaleń. 

 

p. Janusz Dziarski (Ad Vocem) miało do miejsce w 2018 r. Poza deklaracją słowną nie było 

spisanych dokumentów między Powiatem, a Gminą Wołów. Trudno to egzekwować prawnie.  

 

p. Zbigniew Posacki zapytał, czy inf. na stronie Powiatu Wołowskiego w mediach 

społecznościowych dot. złożonych wniosków na drogi jest rzetelna?  

 

p. Janusz Dziarski (Ad Vocem) nadmienił, iż pracownik Biura Promocji otrzymał wnioski 

jako materiały źródłowe. Zobowiązał się sprawdzić te informacje.  

 

p. Jarosław Iskra wskazał, iż w tekście na stronie nastąpił błąd. Zostanie to skorygowane. 

 

p. Zbigniew Posacki zwrócił się o udostępnienie przedmiotowych wniosków. 

 

p. Janusz Dziarski (Ad Vocem) zobowiązał się udostępnić złożone wnioski radnemu.  

 

p. Kamil Jeżyna zapytał o przyczynę zdjęcia z porządku posiedzenia Zarządu proj. uchwały 

Rady w sprawie pozbawienia kategorii drogi powiatowej drogi w Białkowie. Jakie są plany 

dot. tej drogi?  

 

p. Jarosław Iskra (Ad Vocem) projekt uchwały nie był procedowany przez Zarząd z uwagi na 

plan kompleksowego przekazania dróg. Nadto zwracaliśmy się do Wójt Gminy Wińsko z  

propozycją przekazania drogi z partycypacją Powiatu w kwocie 100 tys. zł. p. Wójt nie 
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przyjęła propozycji. Odbyło się spotkanie w tej sprawie w Wińsku. Na ten moment Powiat nie 

dysponuje środkami finansowymi na remont tej drogi. Nie jest to droga strategiczna. 

Oczekujemy na wyniki naboru wniosków w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład: 

Program Inwestycji Strategicznych. 

 

11. Informacja Przewodniczącego Rady na temat działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady poinformował o powrocie do stacjonarnych dyżurów oraz do sesji 

stacjonarnych. 

 

 

12. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Wobec braku głosów przystąpiono do kolejnego punktu. 

 

 

13. Wnioski i oświadczenia radnych. 

Wobec braku głosów przystąpiono do kolejnego punktu. 

 

 

14. Wolne głosy, komunikaty. 

 

 

15. Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący Rady zamknął posiedzenie. 

 

 

  

Przewodniczący 

Rada Powiatu Wołowskiego 

  

 

Przygotował(a): Marta Drabik 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


